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Příjemné a klidné prožití svátků
Vánoc a š�astný nový rok 

se š�astnou sedmičkou na konci
Vám všem přeje

redakční rada Horského Kurýra

PŘEDVÁNOČNÍ 

POVÍDÁNÍ
Advent byl a je dobou očekávání -
původně očekávání příchodu Spa-
sitele na svět, proto ono latinské
"advent", které znamená příchod.
Šlo vlastně o přípravnou dobu na
vánoční svátky, která se od 11.
století ustálila na posledních čty-
řech týdnech před Štědrým dnem.
Byla to doba postní, v níž se lidé
měli zdržet nadměrného jídla a
pití a místo nich se věnovat inten-
zivnímu zbožnému rozjímání, za-
kázány byly zábavy, tanec a zpěv.
Přesto se o adventu konaly četné
lidové obřady a zvyky, které post-
ní zásady porušovaly. Do adventu
patří také čtyři adventní neděle.
Poslední tři dnes známe pod o-
značením bronzová, stříbrná a
zlatá. Slůvko advent se promítlo i
do pojmenování kalendáře, který
připravujeme pro děti, aby jim
příjemněji ubíhaly dny do Vánoc.
Tento speciální kalendář ovšem
začíná prvním prosincem, končí
Štědrým dnem a mívá podobu 24
drobných dárečků nebo pamlsků,
po jednom pro každý den.

MALÉ 

OHLÉDNUTÍ
Když se tak člověk ohlédne
těch sedmnáct let zpátky, napa-
dají ho nostalgické vzpomínky.
Jak se probudila touha po
pravdě, spravedlnosti, po očis-
tě morálky ve společnosti. Jak
tam nastoupili lidé, kteří měli
morální kredit a jaká byla sna-
ha skutečně posunout společ-
nost k "lepším časům".
Sedmnáct let uplynulo a tentýž
člověk má pocit, že se s tou
morálkou obloukem vracíme
do starých časů. Ti, co vyzná-
vali očistu, už tam dávno ne-
jsou, politici dlouhodobí a sou-
časní se naučili hrát hrátky se
svými voliči, takže už nejde ani
tak o státotvornou či komunál-
ní politiku s otevřeným hledím,
ale člověk nabývá čím dál víc
dojmu, že "těm nahoře" jde
především o to, udržet se u
moci, mít vliv a mít se dobře.
Pravdou je, že sice máme de-
mokracii, ale skutečnost ukáza-
la, že se s ní dá dostatečně
cloumat. Politika, která by mě-
la být ve službách a ku prospě-
chu "lidu", dává sice poněkud
jiným způsobem než za před-
chozího režimu, ale najevo dá-
vá docela zřetelně, že "lid" do
toho nemá co povídat, nebo�
my zvolení tomu rozumíme
nejlíp.
Přesto jsem rád, že dnes se mo-
hu svobodně vyjadřovat a na-
hlas říct svůj názor. Ti nahoře
by čas od času měli sestoupit
na zem a ukázat svým bližním,
že dokážou myslet s nadhle-
dem, nesobecky, s vědomím, že
slouží právě jim, ku prospěchu
všech.               Josef Bahník
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Kompletní Usnesení rady města je uvedeno 
na internetových stránkách města www.rokytnice.cz

nebo k nahlédnutí v podatelně MěÚ.

Body z jednání rady města dne 06.11.2006 a 20.11.2006
- zkrácený výpis
� jednací řád RM 
Rada města schvaluje jednací řád v předloženém znění.
� komise Rady města
Rada města schvaluje ustanovení komisí se schválenými předsedy:
� Bytová komise - předseda p. Petr Mareš
� Komise pro občanské záležitosti - předseda Mgr. Jan Morávek
� Sociální a zdravotní komise - předseda Ing. Zdeňka Horáčková
� Komise pro regeneraci památkové zóny - předseda p. Petr Hu-
dousek
� Komise pro prevenci kriminality - předseda p. Michal Hirka
� DSO Region Orlické hory - žádost o mimořádnou dotaci na dofi-
nancování projektů Údržba běžeckých tras a Trasy pro lyžařskou tu-
ristiku OH
Rada města schvaluje finanční příspěvek ve výši 13.520,- Kč 
� volné pobíhání psů
Rada města ukládá tajemníkovi připravit návrh vyhlášky o volném
pobíhání psů
� audit podle zákona č. 320/2001 Sb., o finančním kontrole, ve
znění pozdějších předpisů - ZŠ, MŠ, MSB 
Rada města bere na vědomí informaci o provedeném auditu na ZŠ,
MŠ, MSB  
� MŠ - výsledek hospodaření za rok 2005
� Rada města bere na vědomí informaci o předloženém výsledku
hospodaření MŠ
� změny jízdních řádů IREDO RK
� Rada města bere na vědomí předložené změny jízdních řádů  I-
REDO RK od 10.12.2006.
� upozornění obyvatelům a návštěvníkům Domu s pečovatelskou
službou o využívání chodníku v ulici Horská
� Rada města bere na vědomí upozornění obyvatelům a návštěvní-
kům Domu s pečovatelskou službou na využívání chodníku v ulici
Horská
� tématická jednání Rady města
� Rada města schvaluje oblasti zodpovědnosti členů Rady města
takto:
starosta  - krizové řízení, požární ochrana

životní prostředí
památková péče, dotační politika města
ekonomika města a investice
prevence kriminality

místostarosta - regionální rozvoj, majetkoprávní
podpora sportu

Ing. Jan Fremuth - hospodaření příspěvkových organizací
finanční plánování

Ing. Zdeňka Horáčková - zdravotní a sociální, Školství
Mgr. Jan Morávek - kultura, zahraniční vztahy

doprava, cestovní ruch
� Mateřská škola Rokytnice v O. h. - žádost o povolení výjimky z
počtu dětí ve třídách v MŠ
� Rada města schvaluje žádost o povolení výjimky z počtu dětí ve
třídách v MŠ

PĚČÍN

OZNÁMENÍ PRO OBČANYOZNÁMENÍ PRO OBČANY
SÁČKY NA PSÍ VÝKALY si můžete vyzvednout (po předložení
dokladu o zaplacení místního poplatku ze psů) v Informačním
středisku v Rokytnici v O.h., náměstí T.G.Masaryka 4, Rokytnice
v O.h., PSČ: 517 61, tel: 494 595 326.

USTAVUJÍCÍ ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA MĚSTA 

ROKYTNICE V O. H.
Dne 31.10.2006 proběhlo ustavující zasedání Zastupitelstva města Ro-
kytnice v Orlických horách, kde byli zvoleni představitelé města. Staros-
tou města byl zvolen Petr Hudousek, místostarostou Petr Mareš. Do
funkcí členů Rady města byli zvoleni: Ing. Zdeňka Horáčková, Ing. Jan
Fremuth a  Mgr. Jan Morávek.
Zastupitelstvo města dále schválilo zástupce města v jednotlivých svaz-
cích obcí. Starosta bude zastupovat město v Dobrovolném svazku obcí
Region Orlické hory, Euroregion Glacensis a v DSO Mikroregion Rych-
novsko. Mgr. Jan Morávek je schválen zástupcem města ve Sdružení his-
torických sídel Čech, Moravy a Slezska.

Kompletní Usnesení Zastupitelstva města je uvedeno na internetových
stránkách města www.rokytnice.cz nebo k nahlédnutí v podatelně MěÚ.

● Po vánoční besídce dětí pěčínské školy se v sále U Rykrů uskuteč-
ní ještě v závěru roku "Vánoční posezení" za pořadatelství členů TJ
Sokol.
● Starosta Pěčína a obecní zastupitelé přejí pěčínským občanům do
roku 2007 hodně zdraví a spokojenosti.

PĚČÍN

VOLILI AKLAMACÍ
PĚČÍN - Ve středu 1. listopadu se také v Pěčíně konalo ustavující zase-
dání nového zastupitelstva. Všichni zastupitelé složili slib a odhlasovali,
že následující volba starosty a místostarosty bude veřejná - aklamací.
Staronovým starostou byl zvolen Miroslav Petr, novým místostarostou
Bc. David Jedlička. Zástupcem pro jednání za obec ve sdruženích obcí,
ve kterých je obec Pěčín členem (Rychnovsko, Region Orlické hory, Eu-
roregion Glacensis), se stal Miroslav Petr. Dalšími členy pěčínského za-
stupitelstva jsou ing. P. Janovec, J. Janovcová, J. Papáček, M. Blažek a J.
Grund. Byl ustaven také finanční a kontrolní výbor.                             ba

S radostí oznamujeme, že se naší

kolegyni Zuzce Soběslavové dne

17.11.2006 narodil syn Mareček. 

Přejeme malému Marečkovi hod-

ně zdraví, štěstí a radosti v životě. 

RReeddaakkccee  HHoorrsskkééhhoo  kkuurrýýrraa



SLOVO STAROSTY
Vážení spoluobčané,

dovolte mi, abych Vás v tuto adventní dobu srdečně pozdravil a
podělil se s s Vámi o krásnou předvánoční atmosféru roku 2006,
která po trochu hektické době voleb do zastupitelstva města přine-
se zcela určitě potřebné uklidnění a dopřeje nám všem připravit se
na nejkrásnější svátky roku, Vánoce. 

Když jsem byl 31.října tohoto roku novým zastupitelstvem zvolen
starostou města, přemýšlel jsem krátce po této volbě, čím mohu být
Rokytnici a Vám občanům nejvíce prospěšný a zda-li budu mít do-
statek sil a odhodlání řešit problémy, které naše město trápí. Musím
se přiznat, že odpovědět si na tuto otázku není vůbec jednoduché. I
když se pohybuji v komunální politice již od roku 1994 a za tu do-
bu jsem načerpal některé zkušenosti, vnímám své nynější postavení
jako novou zodpovědnost a zároveň novou výzvu, na jejímž konci
bych rád viděl spokojenější tváře spoluobčanů a jejich větší důvěru
v komunální politiku našeho města. 

Od roku 2002 máme za sebou velmi složité volební období, které
přineslo na jednu stranu mnoho pozitivního v rozvoji města, na stra-
nu druhou bylo provázeno změnami ve vedení města, které se neo-
bešly bez slovních útoků, nenávisti a nepochopení z jedné či druhé
strany. Situace se však po relativně krátké době uklidnila a do po-
předí zájmu se dostaly problémy, které bylo nutno rychle a efektiv-
ně řešit. Složitá situace okolo dostavby areálu ZŠ je myslím velmi
dobrým příkladem toho, jak radní i zastupitelé nakonec dokážou
táhnout za jeden provaz, protože jde především o rozvoj tohoto
města a blaho nás všech, kteří tady bydlíme a není nám další rozvoj
města lhostejný. Je jistě velmi příjemné pozorovat jak lidé, kteří se
doposud pouze napadali, dokáží nalézt společnou řeč a dotáhnout
věci do vítězného konce. Osobně musím pochválit radu města, kte-
rá velmi konstruktivně řešila všechny problémy a byla skutečně děl-
ným týmem, který nenechával veškeré rozhodování na starostovi a
místostarostovi a dokázal mu být oporou při důležitých rozhodnu-
tích. Zde je nutné složit velký obdiv a uznání starostovi města panu
Antonínu Štefkovi, který i přes své vážné zdravotní i osobní problé-
my přistupoval ke své funkci zodpovědně a stal se důležitým týmo-
vým hráčem. 

Vlastní volební kampaň před komunálními volbami proběhla vcel-
ku klidně a nepřinesla zbytečné nechutnosti a osobní výpady. Vo-
lební výsledek pak jasně naznačil, že i občané našeho města jsou ná-
zorově výrazně rozděleni a preferují takovou strukturu zastupitel-
stva města, která bude obsahovat více názorových proudů jednotli-
vých stran a volebních sdružení. Navíc komunální volby jsou přede-
vším o podpoře a důvěře ke konkrétním osobnostem, než-li o úzké
podpoře vybrané politické strany, jak je tomu u voleb do Poslanecké
sněmovny Parlamentu ČR. Myslím, že tento názorový směr zvítězil
také při volbě rady města, kde jsou zastoupeny celkem tři politické
subjekty s převahou nezávislých kandidátů, kteří získali ve volbách
dohromady nejvyšší počet mandátů. Protože nejsem přívržencem
názorově jednobarevné koalice, která dle mého názoru nepřímo za-
vinila politickou krizi v letech 2003-04, jsem se složením současné
rady města spokojen, protože dává záruku dostatečné transparent-
nosti a sebekontroly při jejím rozhodování. Po obsazení kontrolního
a finančního výboru zastupitelstva města, které proběhne ještě v
průběhu prosince, vznikne zcela určitě dobrý funkční celek, který
bude mít dostatečné předpoklady k práci pro celé čtyřleté období. 

Vážení spoluobčané, čeká nás důležité období vývoje našeho měs-
ta. Jak jistě mnozí z Vás víte, EU pro naši republiku připravila ne-
malé finanční prostředky, které mají v příštích sedmi letech pomoci
k rozvoji především mimopražským regionů. Množství připravených
operačních programů i programů pro rozvoj venkova nám nabízí ú-
čast na tomto bohatě prostřeném stole. Záleží jen na nás, jak bude-
me připraveni k čerpání investičních prostředků a jakým směrem se
náš rozvoj bude ubírat. Osobně budu velmi rád za každý zajímavý
podnět od kohokoliv z Vás, který pomůže Rokytnici a jeho okolí. Na-
še město je dnes vedle Deštného vnímáno jako důležité středisko ce-
stovního ruchu v Orlických horách. Tato nálepka nám nespadla z
nebe, ale je vydřena prací Vás všech, kteří to s rozvojem města mys-

líte vážně. Nesmíme však usnout na vavřínech, protože i ostatní re-
giony se rozvíjejí a každý se snaží přilákat turisty z tuzemska i za-
hraničí na nejrůznější atrakce, které činí obec nebo region turistic-
ky zajímavým. Při pohledu na různé doposud nevyužité objekty ve
městě (např. zámek, hotel Orličan a další), které by nám mohly vy-
plnit nedostatečné ubytovací kapacity vyšší kategorie nebo nabíd-
nout vznik jiných turisticky přitažlivých cílů, jsem přesvědčen, že
Rokytnice má dostatečnou kapacitu se dále rozvíjet a nestane se
pouze odkladištěm sociálně problémových a mnohdy nepřizpůsobi-
vých lidí bez potřebného vzdělání, kteří v mnoha případech nemají
ani zájem pracovat, ale pouze vše hlučně kritizovat, domáhat se
svých pochybných práv a parazitovat na práci ostatních slušných li-
dí. Nedovolme svojí lhostejností, aby Rokytnice upadla do tohoto
mravního bahna ! Moc Vás o to prosím. 

Vážení spoluobčané, přeji Vám všem příjemné prožití vánočních
svátků, které jsou pro všechny křes�any světa svátkem narození Je-
žíše Krista a s tím spojené nové naděje na lepší budoucnost nás
všech. Oslavte tento svátek s radostí v srdci a v přítomnosti Vašich
nejbližších. 

V novém roce 2007 Vám přeji mnoho zdraví, úspěchů a
spokojenosti ve Vašem osobním i pracovní životě. 

Hudousek Petr, 
starosta města Rokytnice v Orlických horách

ZNĚNÍ TAJENEK V TOMTO ČÍSLE

100 let železnice Doudleby n.O. - Rokytnice v O.h. - 6. díl:
1. VRSTVY HŘBETU

2. DRÁŽNÍ BUK

Figurální hlásková křížovka:
..... že si s ní užije a pak ji vrátí.

? ?



INFORMACE OBČANŮM
I letos, jako každý rok, bude třeba během vánočních svátků posí-
lit sběr odpadu. Vzhledem ke zkušenostem z minulých let, kdy se
přistavování velkoobjemových kontejnerů do sídliš� neosvědčilo
(do kontejnerů byly vhazovány všechny druhy odpadů bez ohledu
na způsob jejich dalšího využití), dochází v letošním roce k zásad-
ní změně. V sídlištích (Dolní, U Nádraží a 1. máje) dojde k posíle-
ní stanoviš� na tříděný odpad, umístěním  plastových  nádob o ob-
jemu 1100 l (které pojmou zhruba pětinásobek stávajících nádob)
na snadno přístupná místa. K této změně jsme přistoupili zejména
proto, že třídění odpadu v našem městě je již na dobré úrovni a
byla by věčná škoda, aby během nadcházejících vánočních svátků,
kdy se nashromáždí největší množství různého odpadu, nebyly dá-
le využitelné složky tohoto odpadu vytříděny a skončily na sklád-
ce směsného komunálního odpadu.

V těsné blízkosti dočasně umístěných nádob o objemu 1100 l
na tříděný odpad bude vyhrazeno a řádně označeno místo, kde
budete moci odkládat již nepotřebné vánoční stromky, které již do-
sloužily svému účelu. Takto odložené vánoční stromky budou svá-
ženy do areálu společnosti Centep, spol. s r.o., kde budou násled-
ně seštěpkovány.

Obracíme se na Vás s prosbou, aby jste hospodárně  využili ná-
mi připravený systém sběru tříděného odpadu v období vánočních
svátků, vhazované druhy odpadů (zejména plastové lahve, papí-
rové kartony, polystyrenové vyplně) řádně stlačili, sešlápli, rozlá-
mali apod. tak, aby jste např. jednou papírovou krabicí nezaplnili
celou sběrnou nádobu na papír a polystyrenovou výplní z krabice
zase naopak nezaplnili celou nádobu na plast. Myslete na to, že
nejste jediní, kdo se potřebuje takového odpadu zbavit a také na
to, že město musí pronájem nádob a odvoz uloženého odpadu za-
platit nemalými finančními prostředky. 

Děkujeme za spolupráci, pochopení a zejména  za to, že nejste
k životnímu prostředí lhostejní.

Všem Vám přejeme příjemné prožití vánočních svátků.

MěÚ Rokytnice v Orlických horách
Odbor výstavby a životního prostředí

PROSINCOVÉ PRANOSTIKY

� Kreslí a píše Pavlína Vnenková

ZZiimmnníí  ppoozzvváánnkkaa  ddoo

AAddrrššppaaššsskkýýcchh  sskkaall
V  letošním roce bude pro návštěvníky zpřístupněn okruh po skalním
městě i v zimním období. Navštívili jste Adršpašské skály v létě? Možná
vás zajímá, jak asi vypadají zasněžené? Srdečně vás tímto zveme.
Turistická cesta bude udržovaná až k "Velkému vodopádu" a ceny vstup-
ného pro zimní sezónu budou snížené.

Ceny parkovného: Ceny vstupného:
Autobus……………200,- Dospělí………….30,-
Os. automobil……..50,- Děti, studenti…….15,-
Karavan……………70,-

Pro více informací volejte informační centrum Adršpach, které je pro vás
otevřené v zimních měsících denně od 8.30 do 16.30
Telefony: +420 491 586 012 nebo +420 731 151 656
Fax: +420 491 586 186 e-mail: adrspach.info@c-box.cz
www.adrspach.cz   www.skalyadrspach.cz



TÉMĚŘ ZAPOMENUTÝ HŘBITOV

EEEELLLLEEEEKKKKTTTTRRRROOOO    
NNNNAAAAĎĎĎĎAAAA    MMMMLLLLYYYYNNNNÁÁÁÁŘŘŘŘOOOOVVVVÁÁÁÁ

T.G.Masaryka 75, Rokytnice v O.h.
e-mail: elektro@rokytnice.cz, tel: 494 595 155

ZZaajjiišš��uujjee  aa  ddooddáávváá  kkoommpplleettnníí
vvyybbaavveenníí  ddoommááccnnoossttíí

� vestavné spotřebiče do kuchyní
� volně stojící spotřebiče
� domácí drobné spotřebiče
� prodej TESCOMA
� elektroniku - TV, DVD, HI-FI
� vypínače, zásuvky
� výběr z katalogů ELBERRY A PROTON
� prodej na splátky - ESSOX a 

GE MONEY MULTISERVIS

O tom, že i v Nebeské Rybné je hřbitov ví z
rokytnických asi málokdo. Nedivme se to-
mu, protože tato památka stála dlouho mi-
mo zájem veřejnosti i úřadů a protože se již
nepoužívá, zarostla nám k nepoznání. V le-
tošním roce se podařilo díky ochotě něko-
lika dobrovolníků a dotaci z úřadu práce
na podporu zaměstnanosti zajistit na celé
léto stálého správce hřbitova, kterým byla
paní Kotková z Rampuše. Historie a ochra-
na památek je jejím koníčkem i dlouhole-
tým zaměstnáním, takže ji práce šla dobře
od ruky. Na přiložených fotografiích může-

me porovnat jak vypadal hřbitov na jaře a jak vypadá nyní. 
Myslím, že ji právem patří velké díky. Děkuji samozřejmě i všem dal-
ším, kteří jakýmkoliv nezištným způsobem pomohli.

Petr Hudousek, starosta města

Přeje svým zákazníkům

příjemné prožití svátků vánočních

a š�astný nový rok 2007

PRODEJNA BARVY - LAKY
ROKYTNICE V O.H.

Město Rychnov nad Kněžnou,
Kultura Rychnov nad Kněžnou s.r.o.

Spolu s Floristickou školou v Hradci Králové
Vás srdečně zvou na desátou regionální výstavu

Betlémy z kraje Orlických hor
Milou a příjemnou předvánoční a vánoční náladu určitě vytvoří repre-
zentativní kolekce betlémů zapůjčených z východočeských muzeí, od
soukromých sběratelů a současných tvůrců spolu s podvečerními chvil-
kami vánoční hudby a poezie, na kterých se setkáme se žáky a učiteli
ZUŠ, Sarabandou, chrámovým sborem Carminou a řadou dalších hostů

Velký sál Společenského centra 

v Rychnově n. Kn. 15.-30.12.2006
Výstava bude otevřena denně od 9 do 12 hod. a od 14 do 17 hod. Dne
24. prosince mimořádně jen od 21 do 24 hod.Ve dnech 25. a 26. pro-
since mimořádně jen od 14 do 18 hod.

Vstupné 15 Kč, děti do 5 let zdarma.
Při slavnostní vernisáži v pátek 15. prosince v 16 hodin vystoupí rych-
novský dětský sbor CARMINA pod vedením sbormistra Karla Štrégla.

Program vánočních chvilek hudby a poezie na výstavě bet-
lémů:

16. 12.    Koncertní vystoupení žáků ZUŠ Petra Ebena v Žamberku
17. 12.    Vánoce s pěveckým sborem CORALE Žamberk
18. 12.    Vánoční zpívání s Ko�aty - sbormistr Kamila Hájková
19. 12.    Hudební nadílka žáků ZUŠ Rychnov n. Kn.
20. 12.    Pod vánočním stromkem - vystoupení žáků klávesového 

oddělení rychnovské ZUŠ
21. 12.    Vánoční zastaveníčko se Sarabandou

- umělecký vedoucí Martin Šeda
22. 12.    Zpívá dětský sboreček Cvrčci z MŠ Láň
23. 12.    Vánoce s duem Ťuk ze Žamberka
24. 12.    Štědrovečerní vytrubování
25. 12.    Koncertní vystoupení souboru X-tet
26. 12.    Dívčí saxofonový kvartet Angína z Kostelce nad Orlicí
27. 12.    Hrají Maruška a Pavel Kovaříčkovi
28. 12.    Vánoční skladby v podání Mandarinky z Kostelce nad Orlicí
29. 12.    Smíšený pěvecký komorní sbor CAMPANULA 

z Dolní Dobrouče 
30. 12.    Koncert Prausova pěveckého sboru

Začátky vždy v 16 hodin, 24. 12. výjimečně  ve 22 hodin

V souvislosti s přípravami 10. reprezentativní výstavy betlémů obracejí
se její pořadatelé na občany města a čtenáře Rychnovského zpravoda-
je: "Máte doma betlém, který byste mohli na Vánoce oželet a jeho za-
půjčením tak obohatit připravovanou výstavu?" Ozvěte se nejpozději
do 10.12.2006 na telefonní čísla 494 531 432, 603 810 775 nebo se
přímo zastavte bu
 v kanceláři Pelclova divadla nebo ve Společen-

ském centru, 1. patro, dveře č. 226.



ZZZZPPPPRRRRÁÁÁÁVVVVYYYY    ZZZZ    FFFFAAAARRRRNNNNOOOOSSSSTTTTIIII
Adresa: Římsko-katolický farní úřad

Horská ul. 2, 517 61 Rokytnice v Orlických horách
tel: 494 595 614
mobil: 731 598 996

Administrátor farnosti (kněz): ThLic. P. Zbigniew Źurawski

Mše svaté v měsíci prosinci:
Kostely spadající pod farnost Rokytnice v O.h.

Rokytnice v O.h.:

Pondělí  . . .17.30 hodin kaple na faře Pátek  . . .17.30 hodin kaple na faře

Středa . . . .17.30 hodin kaple na faře Neděle  . .10.00 hodin kostel Všech svatých

(Případné změny jsou oznamovány při nedělní mši sv. nebo na vývěsce u kostela.)

Pěčín: Středa  . . . . . . . . . . . . . . . . 16.00 hodin

Neděle  . . . . . . . . . . . . . . . . . 8.30 hodin

Souvlastní: Neděle  . . . . . . . . . . . . . . . . 11.30 hodin

SVĚTLO Z BETLÉMA

OPĚT V ROKYTNICI
Stalo se snad již na trvalo hezkou
vánoční tradicí, že budeme také v
letošním roce rozdávat světlo roz-
žehnuté v biblickém Betlémě, kde
se narodil Ježíš Kristus. Tento sym-
bolický akt, který demonstruje tou-
hu všech křes�anů přinést naroze-
ného Krista v podobě světla do kaž-
dé domu na planetě Zemi, má již
dlouholetou tradici. 

V Rokytnici bude Betlémské světlo
také letos veřejně k připálení a od-
nesení domů na Štědrý den 24.12.
2005 od 14.00h do 16.00h ve far-
ním kostele Všech Svatých na ná-
městí. V letošním roce se úkolu pře-
dávání Betlémského světla zhostí
duchovní správce rokytnické far-
nosti Otec Zbigniew Źurawski spo-
lu se starostou města Petrem Hu-
douskem.
Nezapomeňte si vzít sebou svíčky
nebo lucerničky pro bezpečné pře-
nesení plamínku pokoje a lásky do
vaší domácnosti.   

ROKYTNICKÝ BETLÉM

Římskokatolická farnost
Rokytnice vlastní vyřezá-
vaný betlém, který je vždy
o Vánocích vystaven na
bočním levém oltáři farní-
ho kostela Všech Svatých
v Rokytnici. 
Autorem překrásné řez-
bářské práce je řezbář
Rungaldier z ateliéru cír-
kevního umění v St. Ulrich
Gröden v Tyrolsku, který
jej vyřezal na zakázku
slečny Agens hraběnky z
Nostic-Rieneck v r. 1890.
Betlém se naštěstí bez vět-
ších šrámů dochoval do
dnešních dnů, kdy prochá-
zí v posledních dvou le-

tech postupnou kompletní opravou, kterou zajiš�uje rokytnický
řezbář, malíř a restaurátor Alex Litviňuk. 

Text a foto: Petr Hudousek

(polystyren + heraklit/
2 cm            2 cm

50 x 200 v počtu 90 kusů
cena dohodou

tel: 494 595 277, 731 760 620, Rokytnice v O.h.

PRODÁMPRODÁM
Izolační desky "KIzolační desky "KOMBI"OMBI"

BOHOSLUŽBY V DOBĚ

VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ
Štědrý den 24.12.2006
10.00h Rokytnice v O.h., farní kostel
14-16 h Rokytnice v O.h., 

rozdávání Betlémského světla, farní kostel
20.00 h Kačerov, půlnoční mše, kostel sv.Kateřiny
22.00 h Pěčín, půlnoční mše
24.00 h Rokytnice v O.h., půlnoční mše, farní kostel

Svátek narození Páně 25.12.2006
8.30 h Pěčín
10.00 h Rokytnice v O.h.,farní kostel
11.30 h Souvlastní
14-16 h veřejné zpřístupnění rokytnického Betléma 

Svátek sv. Štěpána 26.12.2006
10.00 h Rokytnice v O.h., farní kostel

Silvestr 31.12.2006
8.30 h Pěčín
10.00 h Rokytnice v O.h., farní koste
1130 h Souvlastní

Nový rok 1.1.2007
17.00 h Rokytnice v O.h., farní kostel

V informačním středisku v Rokytnici 
v O.h. si můžete zakoupit nové 

NÁSTĚNNÉ KALENDÁŘE "KOSTELY 
V ORLICKÝCH HORÁCH 2007" 

za 150 Kč/ks.



Stavitele nemile překvapily nesourodé a svážlivé ..... (tajen-
ka šestipísmenné doplňovačky), jímž měl být proražen pě-
čínský tunel. Z předpokládaných 74m byl prodloužen na
102m. Pro zábranu velkým bočním tlakům byla u severního
portálu zbudována 30m dlouhá robustní opěrná ze�.
Aby se zachránil ..... (tajenka přesmyčkové výpustky), muse-
la být už rozestavěná trasa téměř v třísetmetrové délce po-
sunuta.

100 LET ŽELEZNICE

DOUDLEBY  n.O.- ROKYTNICE v O.h.
6. díl

OD STŘEDU

PŘESMYČKOVÁ VÝPUSTKA

1. Sálový sport
2. Český architekt (Jan)
3. Orgán plnící určité úkoly
4. Kryt motoru automobilu
5. Součást Srbska
6. Obyvatel Kalmycké republiky (Rusko)
7. Vodní pták
8. Nepříjemný hmyz
9. Bouda pro pastevce
10.Druh trubky (hud. nástroje)
11.Lodní kabina
12.Náš výr (ušatý)
Tajenka je skryta v jednom mezikruží

Krásné a veselé Vánoce 
a úspěšný rok 2007 přeje všem
svým zákazníkům 
prodejna
Ovoce a zelenina
Blanka Hubená

A. Zpěvný pták, vznik
B. Bývalá něm. měna, ruská řeka
C. Ozbrojený konflikt, dopr. prostředek
D. Vodní hmyz, oblíbený nápoj
E. Obtloustlá žena, hora v Mladkovské vrchovině
F. Poštovní zásilka, něm. tele
G. Potřeba voraře, pobřežní hráz
H. Travnatý pozemek, typ rodinného domku
I. Mořští korýši, italský přístav

POMŮCKY: lido, Kalb                                           Stanislav Lank

Znění tajenek v tomto čísle na str.: 3

PRODÁM BUCHAR
(STAROŽITNÝ)

TEL: 605 473 732

PLACENÁ INZERCE

Realitní kancelář  J I M E X 
nabízí na PRODEJ

nový rodinný dům s garáží 
a pozemkem 

v Rokytnici v Orlických horách.
nabídková cena: 3,340.000,- Kč

internet : vychodo.ceskereality.cz/jimex
tel. 494535227,mob.777201816,e-mail:jimex@quick.cz



ZAJÍMAVÝ ČESKO - POLSKÝ

PROJEKT ZEMĚDĚLSKÝCH ŠKOL

� Studenti obou škol při přibližování dřeva ke štěpkovači

O skutečnosti, že v regionu Rokytnicka a Vamberecka působí ob-
čanské sdružení Místní akční skupina (MAS) Vyhlídka jsme čtenáře
v měsíčníku Horský kurýr již informovali. 
Zajímavým projektem, který se podařilo MASce realizovat v druhé
polovině října tohoto roku byl společný projekt VOŠ, SOŠ a SOU v
Kostelci nad Orlicí (zemědělská škola) a Zespołu Szkół Agrotech-
nicznych w Bożkowie nedaleko polského Klodzka. MAS Vyhlídka se
podařilo tyto partnery nejen vzájemně seznámit, ale připravit pro
ně ve spolupráci se Správou Chráněné krajinné oblasti Orlické hory
zajímavý projekt pod názvem "Ze školních lavic do přírody Orlic-
kých hor". Smyslem projektu bylo vzájemné poznání českých a pol-
ských studentů při uplatnění teoretických znalostí o ochraně příro-
dy a udržování krajiny v praxi. Studenti se ve dvou turnusech a pod
dohledem odborných pracovníků Správy CHKO Orlické hory podí-
leli na údržbě krajiny v I.zóně CHKO Orlické hory, kdy pomáhali při
odstraňování nevhodné náletové zeleně ve významných biotopech v
osadě. Vrchní Orlice. Zapojili se tak do procesu likvidace náletových
dřevin v krajině, měli možnost vidět jejich přeměnu na biomasu
(štěpka) a také následné využití v centrální kotelně pro spalování
obnovitelných zdrojů energie v Rokytnici v O.h. Během týdne se
projektu zúčastnilo na 50 studentů z obou států. Důležitým prvkem
byla i výměna studijních zkušeností českých studentů se studenty
polské zemědělské školy.
Technické zázemí (trak-
tor, štěpkovač, obsluha
techniky atd.) zajistil člen
MAS Vyhlídka - FARMA
ORLICE o.p.s., Bartošovi-
ce v O.h.. Toto sdružení,
které se zabývá zeměděl-
skou činností v horských
podmínkách Orlických
hor, zaměstnává formou
pracovní terapie i osoby s
lehčím mentálním posti-
žením. Na spolufinanco-
vání akce požádala MAS o
grant z fondu mikropro-
jektů programu INTER-
REG III A (česko-polská
příhraniční spolupráce). 

Hudousek Petr, 
místopředseda 
MAS Vyhlídka

� Moderní štěpkovací kolonu zajistila
Farma Orlice o.p.s.



Školní zpravodaj Kurýr(ek)

NEJKRÁSNĚJŠÍ ŠKOLA

V KRAJI
V pondělí 13. listopadu 2006 se
konala v sále Kongresového centra
Aldis v Hradci Králové slavnost, je-
jímž hlavním účelem bylo vyhláše-
ní nejlepší stavby roku. 
K naší nemalé radosti v kategorii
Stavby pro občanskou vybavenost
zvítězila budova Základní školy
Rokytnice v Orlických horách. Z
rukou královéhradeckého hejtma-
na pana Pavla Bradíka tuto cenu
převzal rokytnický starosta pan
Petr Hudousek. Architektem pro-
jektu "Rekonstrukce a dostavba
školského areálu v Rokytnici v Or-
lických horách" byl Ateliér archi-
tektury Šuda - Horský, který si jis-
tě zaslouží obdiv a pochvalu za
překrásný projekt. Zhotovitelem
celé přestavby byla firma
VCES,a.s.,Praha, která také odved-
la dobrou práci, jejímž výsledkem
je i toto ocenění. Celková realizace
projektu probíhala v letech 2002-
2005 a cena rekonstrukce se po-
hybuje okolo 167 milionů korun.
Do letošního ročníku soutěže o ti-
tul stavba roku bylo přihlášeno 14
staveb a soutěžilo se ve třech kate-

goriích. Areál naší školy zvítězil a
my na to bu
me náležitě hrdí,
máme tady na horách nejkrásnější
školu v kraji.                           duš 

PRÁCE MLADÝCH ZDRAVOTNÍKŮ

NA ZŠ V NAŠEM REGIONU
V pátek 10.11.2006 se v naší ZŠ v Rokytnici v O.h. uskuteč-
nilo společné školení pro mladé zdravotníky, zařazené do o-
kresního studijního střediska ČK a žáky 2. stupně ZŠ v pro-
storách auly.
Zúčastnilo se 5 tříd včetně třídy speciální. Na pěti  stanovištích si děti
prakticky vyzkoušely život zachraňující úkony, stabilizovanou polohu,
šátkové obvazy, pohovořily o ošetření drobnějších poranění a vyzkouše-
ly si vědomostní test týkající se tělovědy.
Během listopadu proběhlo školení na ZŠ ve Slatině n.Zd., v Rokytnici v
O.h., v Dobrušce, v Javornici a v Častolovicích.
Myslím si, že tento způsob seznamování dětí s problematikou v posky-
tování 1. pomoci je velice vhodný. Informace se tak dostanou mezi vel-
ký počet dětí, které se potom při opravdovém setkání s nehodou nebojí
1. pomoc poskytnout.
Přeji všem absolventům zdárné zvládnutí problematiky základních vě-
domostí a dovedností a aby bylo případů k jejich užití co nejméně.

Vedoucí zdravotnického kroužku ZŠ v Rokytnici v O.h.
Iva Syrovátková

ŠESŤÁCKÁ NOCŠESŤÁCKÁ NOC
V pátek 3. listopadu byl pro děvčata a chlapce uspořádán večer plný zá-

žitků. Sešli jsme se ve školní budově v 18 hodin. Po krátkém seznámení s
programem a ubytování byly děti rozděleny do 4 skupin, v nichž soutěžily
celý večer. První částí byla šifrovací hra o sladké poklady. Úkolem soutěží-
cích bylo v co nejkratší době rozluštit kódované zprávy a podle pokynů v
nich najít místo uložení pokladu. Při této hře také využili orientaci ve škol-
ní budově. 

Po skončení šifrované soutěže jsme se pak všichni přesunuli do tělocvič-
ny, kde byly připraveny dvě pohybové soutěže. Protože jsme však byli všich-
ni hladoví a unavení po zakódovaném maratonu, rádi jsme využili pohos-
tinnosti v našem školním baru, kde jsme povečeřeli. První soutěží v těloc-
vičně byl běhací scrabble. Děti měly do chystané čtverečkované sítě skládat
slova, která dávala smysl. Ztížené to měly umístěním obálek na opačném
rohu tělocvičny než byla sí�. S tímto problémem se však všechny skupiny
hravě vypořádaly. 

Poslední soutěžní disciplínou byla vybíjená, nebo jak žáci říkají vybika, při
níž ukázali práci s míčem. Posléze byl na řadě volný program, tedy účast-
níci si vybrali, zda půjdou na pokoje v ubytovně hrát karty a společenské
hry, nebo si zahrají stolní tenis. Po skončení volného programu přišel čas ve-
černí hygieny a večerky. V ranních hodinách pak byly pokoje uklizeny a v 8
hodin odešly děti do svých domovů.

Hlavním cílem této akce bylo nejen poznávání žáků mezi sebou ale také
poznání sebe sama. Tento cíl se nám povedlo splnit. Velice nás také potěši-
ly kladné ohlasy žáků, a proto věříme, že se zase potkáme na nějaké po-
dobné akci.               Martina Říhová, Vojtěch Mareš, Dušan Lacko

VÁNOČNÍ KONCERT
V KOSTELE VŠECH SVATÝCH

25.12.2006 od 14.30 hod.
Srdečně zvou muzikanti a zpěváci F.Grulicha

� Starosta města Petr Hudou-
sek převzal spolu se zástupcem
spol. VCES a.s. Praha ing. Un-
grádem ocenění Stavba roku
2006 v Královéhradeckém kraji.



Školní zpravodaj Kurýr(ek)

PŘÁTELSKÉ SETKÁNÍ
Ve čtvrtek 9. listopadu 2006 nás ve školní družině ZŠ nav-

štívily klientky ÚSP Rokytnice v Orlických horách se svým
tanečním kroužkem pod vedením paní Marty Gregušové a
přivedly s sebou i své kamarády z tanečního kroužku ÚSP
Žampach, který vede paní Gábina Brůnová. Společně nám
předvedli vystoupení "Černá a bílá", scénický tanec dopro-
vázený relaxační hudbou.

Na pódium v aule nastoupili tanečníci v černém a tanečnice v bílém
oblečení. Začala hrát krásná pomalá hudba. Tu potom vystřídala hud-
ba rychlejší. Tanečníci vyjadřovali rytmus svým ladným pohybem. Při-
pomínalo nám to střídání dne a noci. Vystoupení se nám všem líbilo.
Tanečníky jsme odměnili potleskem a každý od nás na památku do-
stal malou papírovou kytičku.

Po vystoupení jsme si společně zahráli a zatančili různé hudebně po-
hybové hry. 

Naše setkání mělo formou prožitku napomoci odbourávání bariér
mezi zdravými dětmi a postiženými. Myslíme si, že se nám to podaři-
lo, děti reagovaly velice spontánně a přirozeně.

Děkujeme ÚSP Rokytnice v O. h. a ÚSP Žampach za jejich vystou-
pení a těšíme se na další  přátelské setkání.

Děti a vychovatelky ŠD v Rokytnici v O. h.

FLORBALOVÁ LIGA
V letošních podzimních měsících uspořádala Asociace školních
sportovních klubů ve spolupráci s florbalovým oddílem v Kostelci
nad Orlicí první ročník Regionální ligy starších žáků ve florbalu.
Soutěž probíhala systémem tří turnajů, které proběhly ve spor-
tovní hale SZeŠ Kostelec nad Orlicí.
Na každém turnaji odehrála družstva dva až tři zápasy, tak aby se
utkal každý s každým.
Florbal začíná mít svou tradici i v Rokytnici a s novou sportovní
halou se zájem o něj ještě zvýšil. V současné době má sportovní
kroužek florbalu 26 členů. Proto jsme se rozhodli  změřit své síly
s ostatními týmy v regionu.
V prvním turnaji jsme porazili družstvo ZŠ Dobré 3 : 0 a ZŠ Dešt-
né 4 : 3. Trochu smolně jsme podlehli týmu ZŠ Javornická Rych-
nov nad Kněžnou 2 : 3. V druhém turnaji jsme obě svá utkání vy-
hráli, s DDM Rychnov nad Kněžnou 7 : 3 a se ZŠ Kostelec nad Or-
licí 3 : 2. Před posledním turnajem jsme měli výbornou výchozí
pozici k získání "medailového" umístění. Na posledním turnaji v
pátek 3.11. jsme však nestačili na výborné mužstvo z Dobrušky
(výsledek 0 : 8) a  pouze jsme remizovali se ZŠ Solnice 2 : 2.  Ob-
zvláště tohoto nerozhodného výsledku musíme litovat, protože v
případě vítězství bychom celkově obsadili vynikající druhé místo.
I čtvrté místo však můžeme považovat za úspěch, protože před
námi skončila pouze družstva, jejichž hráči mají zkušenosti z pra-
videlných florbalových soutěží. 

CELKOVÁ TABULKA

1. ZŠ F. Kupky Dobruška 14 bodů
2. ZŠ Kostelec nad Orlicí 10
3. ZŠ Javornická Rychnov n.Kn. 9
4. ZŠ Rokytnice v Orl. h. 9
5. ZŠ Solnice 7
6. ZŠ Deštné 5
7. ZŠ Dobré 2
8. DDM Rychnov n.Kn. 0

Zdeněk Dušek

�� Foto:  P. Kunc

Základní škola Rokytnice v Orlických horách 
vás zve na 

VVÁÁNNOOČČNNÍÍ  
BBEESSÍÍDDKKUU
ve čtvrtek 21.12.2006 od 18 hodin
v sále rokytnické restaurace KLUB

PŘÁTELSKÉ UTKÁNÍ 

V BASKETBALU DÍVEK
V pondělí 13.11. 2006 proběhlo ve sportovní hale ro-
kytnické školy přátelské utkání v basketbalu dívek. 

Rokytnické žákyně pod trenérským vedením K. Gregušové se
postavily týmu z Vamberka v tomto složení: L. Jiroutová, M.
Majtánová, Z. Fremuthová, N. Hirková, P. Rozsívalová, R. Kriš-
tofová, N. Šenkýřová, M. Součková. Hrálo se 4 x 10 minut. Boj
byl tvrdý a napínavý. Naše dívky nakonec vamberecký tým pod
vedením trenéra M. Vajdy porazily 24:10. O výsledek vlastně
ani tak nešlo, i když vítězství bylo příjemné. Zápas byl spíše tré-
ninkový. Podobná výměna se chystá v nejbližší době na půdě
vambereckého týmu. V jednání je také předvánoční basketbalo-
vý turnaj okolních škol. 
Dívkám za sportovní výkon i přístup děkujeme.                    Ro



Školní zpravodaj Kurýr(ek)

Z ROKYTNICKÉ ŠKOLKY

LLIISSTTOOPPAADD,,  LLIISSTTOOPPAADD,,  

LLÍÍSSTTEEČČEEKK  MMII  NNAA  DDLLAAŇŇ  SSPPAADD......

Listopad, listopad, lísteček mi na dlaň spad ... Ale když je těch lístečků
moc, tak zavalí celou zahradu. Na školkovou zahradu nastoupila "pra-
covní četa malých dobrovolníků" - Možná ani nevíte, jaká zábava se dá
užít při hrabání, nakládání a vození listí. Jenom maminky potom mají
více práce uvést oblečení zase do pořádku. Ale při pořádné práci se zaš-
piní každý.
A když se na shrabanou zahradu snese první sníh, to je teprve krása!
Letos nepozornému sv. Martinovi utekl kůň dokonce o týden dříve. Te

už se budou všichni moc a moc těšit na ten opravdický sníh, led a vá-
nice - nejvíc děti, sportovci a silničáři.

KRAKONOŠOVO SPADLÉ LISTÍ
Listí, listí listí-jako by nestačilo, že je ho všude plno. Nejen plná za-

hrada, ale i po chodbách a ve třídách. Podzim vládne venku, ale i v
mých letitých zdech. Nástěnky zdobí listy vylisované, nakreslené, ob-
tisklé i vymalované. Z poliček se dívají listové housenky a strašidýlka.

A to nás ještě navštívilo divadlo s pohádkou Krakonošovo spadlé lis-
tí. Z pohádky se děti dověděly, jak to vlastně je s Krakonošem, vílou a
s Kačenkou z Orlických hor. Zkrátka malíř podzim hýřil barvami, ale
děti mu se svými výtvory statečně "šlapou na paty".

Všechny barvy podzimu, chcem si schovat na zimu…
Mamko, ta�ko - procházka podzimní přírodou s vašimi dětmi, je mnoh-
dy lepší, než seriál v televizi.                                         Vaše školka

ŘEČIČKY Z NAŠÍ ŠKOLIČKY
H: Já se mám, já mám tři babičky. Jedna je stará a má bílé vlasy, dru-
há má revma a třetí stříbrnou Felicii.

O. a T. sedí na dětském záchůdku a přes zástěnu "vedou řeči".
Uč.: "Tak hotovo?"
O. "Né. Ještě si trochu něco řekneme a pak nás přij
 utřít."

HOUSLENÍ

Ve škole vzniká nové hudební seskupení. Dosavadní pěvecký sbor se roz-
dělil na dvě části - děti 1. a 2. stupně vytvořily samostatné skupiny. K těm
starším se přidalo i několik dospěláků z učitelů, školní družiny a provoz-
ních zaměstnanců. Těm se podařilo vzít do ruky i hudební nástroje a po-
koušet se o živý doprovod zpěvu. Věřte, že to ale není nic jednoduchého
sladit dohromady hru a zpěv. Snímek zachycuje zkoušku části hudebního
doprovodu - K.Gregušová a D.Lacko (kytary), K.Čadílková (housle).     Ro

Podzimní bál, který se konal v listopadu ve ŠKOL(ičc)E v Pěčíně měl
velký úspěch. Děti se převlékly za podzimníčky a všem to moc slu-
šelo. Te� to už kolem školy tajemně cinká, včera se ve školní chod-
bě objevila sírou smrdící holinka -zkrátka čekáme čerty!                duš  



RAMPUŠÁKOVY LISTY
Vládu Orlických hor od princezny Kačenky přebírá Rampušák. 
Neúprosně se blíží zima. Pro někoho radovánky, pro jiného sportovní vy-

žití, další se už těší na jaro. Pro všechny, kdo mají rádi naše Orlic-
ké hory, pro návštěvníky i místní obyvatele, připravil DSO Re-
gion Orlické hory RAMPUŠÁKOVY LISTY, zimní noviny. 
Přinesou zprávy o možnostech lyžování, kalendář akcí a chybět nebude
ani kouzelná pohádka. Věříme, že každý si najde tu svoji důležitou infor-
maci. Určitě Vás zaujmou články  Správy CHO Orlické hory a hlavně vy-
právění Rampušáka i Jarmily Haldové třeba o tom, jak to začalo s lyžová-
ním. Jen zbývá dodat: 
Rampušákovy listy bude roznášet Mikuláš, tak si je na informačních stře-
discích vyzvedněte. Pokud se trošku zpozdí, určitě se ale na vás dostane. 
Za redakci: PhDr. Miroslava Nováková, Propagace města a cestovní ruch
Kultura Rychnov n. Kn. s.r.o., Havlíčkova 136, 516 01  Rychnov n. Kn.
tel.  494 509 152, mob.: 736 633 160
email: miroslava.novakova@rychnov-city.cz � Nezapomeňte se domluvit s babičkami, dědečky, tetičkami,

strýčky a Ježíškem na výběru dárků pro děti!

Knihovna 
v Rokytnici

ZAJÍMAVÉ NOVINKY
Pro dospělé:

Romány pro ženy:
Poprvé- Fieldingová, J.
Stále- Deveraux, J.
Srdce hladová- Javořická, V.
Druhá šance- Steelová, D.
SCI-FI:
Konec dětství- Clarke, A.C.
Historické romány:
Pojídači mrtvých- Crichton, M.
Nefertiti- Vandenberg, P.
Detektivky:
Každý třetí den- Pattersonová. J.
Ostatní beletrie:
Zaříkávač koní- Evans, N.
Lekce tvůrčího psaní- Viewegh, M.
Na dvou židlích- Viewegh, M.
Mamon- Cole, M.
Dokonalá harmonie- Woodová, B.
Stanice na obzoru- Remarque, E.M.
Naučná literatura:
Floristika- nápady pro advent a Vánoce
Angličtina- konverzace
Ruština- konverzace
Herecké romance- Kovaříková, B.
1000 nejkrásnějších rostlin pro zelený domov
Originální ruční práce
Dějiny odívání- 20. století, Středověk
Bonsaje
Tajemné počátky českých dějin- Od pravěku po Sámovu říši- Bauer,J.
Zrození železnic v Čechách , na Moravě a ve Slezsku
Oběti předcházejí vítězství- Havel, J. - osudové události z let 1938-45

Pro děti a mládež:
Bob a Bobek na cestách
Kniha džunglí- vypráví Cmíral,P. 
Hobiti, Elfové a čarodějové- Stanton, M.
Elizabeth má trable s kluky- Blytonová, E.
Základy účetnictví pro střední školy
Odmaturuj z matematiky
Dětský lexikon



MIKULÁŠSKÁ KŘÍŽOVKA

Říkal jsem sice "A	 si
tu moji starou vezme
čert! Ale to nezname-
ná, ..... (viz. tajenka).

Vzhledem k tomu, že
prosinec je čas, kdy
chodí Mikuláš s čerty
a anděly, tak jsem
vám tentokráte při-
pravil Mikulášovsko-
čertovskou křížovku.
Doufám, že Vás všech-
ny luštitele potěší.

FIGURÁLNÍ 

HLÁSKOVÁ

KŘÍŽOVKA
VODOROVNĚ: A. Římský-
mi číslicemi 5. - B. Chem.
značka radia. - C. Ochotně. -
D. Mrtvý jazyk. - E. Opak li-
chých, nedotknutelná věc. - F.
Mrchožrouti, Drátovny a že-
lezárny (zkr.), ruka. - G. Ob-
chodní sleva, knižní zkratka
id est (to znamená, eskymác-
ké sáně. - H. pobídka, řemen,
světová strana. - I. Ledovcový
kotel, herna, domácí jméno
Eduarda. - J. Římskými čísli-
cemi 1504, značka kusu,
město v Japonsku. - K. Býva-
lé italské platidlo, osobní zá-
jmeno, uzlíček ve tkanině. -
L. Jiným způsobem, Ludolfo-
vo číslo, první muž. - M. Stát-
ní arbitráž (zkr.), tropická
rostlina (sladké brambory),
SPZ Karviné. - N. Otázka při
sázce, hodnota, SPZ Prahy -
město. - O. Chemický prvek,
pokyn v notách (obtížná část
skladby lze hrát v lehčí úpra-
vě).

SVISLE: 1. Korýš. - 2. Islám-
ský pozdrav, ryba s červeným
masem. - 3. Služební podří-
zenost. - 4. Zvětšovací sklo,
označení našich letadel, Irská
republikánská armáda, žal. -
5. Dávat pokyny, dětský po-
zdrav, zastarale "prázdniny".
- 6. TŘETÍ DÍL TAJENKY, pří-
stroj k promítání diapozitivů,
ukazovací zájmeno. - 7. Pře-
kážet, PRVNÍ DÍL TAJENKY,
souhlas. - 8. Černomořské
lázně, foneticky "N", nerost. -
9. Desková část hlavice slou-
pu, SPZ Kolína, pokolení,
norský rychlobruslař - olym-
pijský vítěz z roku 1960. - 10.
DRUHÝ DÍL TAJENKY. - 11.
Obecní půda ve Španělsku,
nejvyšší japonský bůh. - 12.
Slůvko pochopení.

NÁPOVĚDA: G - AKIJA, J -
ARAO, N - AJD, O - OSSIA, 9
- AAS, 11 - AMIDA.

Vladimír Čihák

Znění tajenky na str.: 3



PROVOZ SKIBUSŮ mezi ubytovacími
zařízeními obce Říčky a SKI areálem:
V současné době je provoz SKIBUSŮ v jednání. 

Provoz by měl být zahájen 25.12.2006 
a ukončen 25.3.2007. 

Jízdní řády by měly být v rozsahu loňské zimy.

PŘESTUPY 

V DOUDLEBÁCH

URČUJE 

BERLÍN

Možná jste si již povšimli, že v
novém jízdním řádu platném od
10. prosince 2006 je od rychlíků
jedoucích z Prahy směrem na Le-
tohrad v Doudlebách nad Orlicí
přímý přípoj do Rokytnice v Or-
lických horách bez nutnosti ho-
dinového čekání. Je to jistě jed-
na z mála potěšitelných změn,
které nový jízdní řád pro obyva-
tele Rokytnicka přináší. Zeptal
jsem se proto pracovníka firmy
OREDO, která působí jako orga-
nizátor regionální dopravy v
Královéhradeckém kraji, na dů-
vod této změny. Odpově
 byla
vskutku nečekaná: V Berlíně by-
lo postaveno nové velkolepé
hlavní nádraží, v důsledku čehož
jsou vlaky vyšší kvality EuroCity
z Berlína do Prahy vedeny v ji-
ných časech než doposud. No a
protože na tyto vlaky potom v
Praze mají navazovat další
rychlíky vypravované do všech
koutů České republiky, musely
se změnit i časy odjezdu těchto
rychlíků včetně rychlíků směr
Doudleby - Letohrad. Tak vidíte,
tomu se říká globalizace. V Berlí-
ně postaví nové nádraží a proje-
ví se to až u nás v Orlických ho-
rách.                  Jan Morávek

30.12.06  
ZÁVOD O

VYCHÁZEJÍCÍ 
HVĚZDU 
ŘÍČEK

Veřejný závod pro
nejmenší začínající lyžaře
Závod O VYCHÁZEJÍCÍ

HVĚZDU ŘÍČEK  je veřejný
závod pro nejmenší lyžaře
roč. nar. 1999 a mladší.
Závod se jede v cílovém

prostoru sjezdovky Slalom-
ka na téměř rovině mezi 

4-5 brankami, aby ho mo-
hl zdolat každý "závodník"
a vyzkoušet si skutečný zá-
vod s číslem na prsou. Pro

všechny závodníky je
připravená sladká odmě-
na, pro nejlepší ceny, di-

plomy a medaile.



NESOUHLAS S RUŠENÍM SPOJŮ
Teprve začátkem měsíce listopadu obdržel rokytnický městský úřad

e-mailovou poštou od organizátora regionální dopravy v Královéhra-
deckém kraji firmy OREDO návrh jízdních řádů autobusových spojů
pro Rokytnici v O.h. a okolí platných od 10.  prosince 2006.

Po prvním prostudování jsme zjistili, že v návrhu oproti stávajícímu
stavu chybí cca 30% spojů a to včetně takových, které občané používa-
jí pro cesty do zaměstnání nebo k lékaři. Bohužel jsme nuceni konsta-
tovat, že tato skutečnost byla obcím pouze oznámena s tím, že pokud
požadují vedení nějakého spoje nad rámec předloženého návrhu, jsou
radnice nuceny si takový spoj hradit z vlastních rozpočtů. Rada města
Rokytnice v Orlických horách vyslovila s navrhovaným grafikonem zá-
sadní nesouhlas a pozastavila se zejména nad tím, že tentokrát návrhy
jízdních řádů s obcemi nikdo předem nediskutoval a tudíž nemohly být
zohledněny ani žádné připomínky od cestující veřejnosti. Rada města
neprodleně vyvolala jednání se starosty okolních obcí, na kterém se
společně definovaly spoje, s jejichž zrušením dotčené obce nemohou
souhlasit. Jejich stanovisko bylo zasláno okamžitě společnosti OREDO
s požadavkem, aby se zástupce této firmy osobně na příští jednání do-
stavil k projednání těchto požadavků.

Ve čtvrtek dne 23. listopadu se uskutečnilo na rokytnickém městském
úřadě další jednání tentokrát za osobní účasti zástupce firmy OREDO.
Tento z ekonomických důvodů odmítl vyhovět většině požadavků před-
ložených zástupci obecních samospráv. Seznámil přítomné se skuteč-
ností, že dozorčí rada firmy OREDO uložila snížit objem prokazatelné

finanční ztráty z provozované hromadné dopravy na území Králové-
hradeckého kraje. OREDO proto na dozorčí radu přišla s redukova-
ným návrhem, který však zatím nezasahoval natolik citelně do živo-
ta jednotlivých obcí. Dozorčí rada však v září 2006 trvala na dalším
snížení prokazatelné ztráty, a proto firma OREDO musela přikročit k
výraznější plánované redukci spojů. Z časových důvodů už nebylo
možno tyto zásahy projednat s obcemi a vše se posuzovalo téměř jen
z hlediska tržby na kilometr na daném spoji bez ohledu na fakt, ko-
lik lidí v dané lokalitě vůbec žije, jaká je potřeba daného spoje z hle-
diska místních občanů atd.

Rada města Rokytnice v O.h. i starostové okolních obcí proti tako-
vému přístupu Krajského úřadu Královéhradeckého kraje a jím zřizo-
vané společnosti OREDO ostře protestují. Je smutné, že naši občané
žijící v městečkách a vesnicích Orlických hor a Podorlicka, kde už tak
je mnohde vysoká míra nezaměstnanosti, budou mít často značné
problémy s dojezdem do zaměstnání, k lékaři nebo mládež na studia.
Místo toho si krajská politická reprezentace odsouhlasila stavbu své-
ho honosného sídla v objektu bývalého pivovaru v Hradci Králové.
Cena této megastavby má oficiálně být 2 miliardy Kč, mnozí odbor-
níci ovšem už nyní hovoří o tom, že konečná cena se nakonec může
vyšplhat až na nějakých 3,5 miliardy Kč. Leckterému z nás se jistě
vkrádá na mysl otázka: Je nutno šetřit právě na obyčejných lidech a
na autobusových spojích, které tolik potřebují?

Jan Morávek, člen Rady města Rokytnice v O.h.  

MARTIN CUP
V příjemném prostředí hospůdky u Pelantů se v sobotu 4.11. hrál
již 14. ročník populárního kulečníkového turnaje nazvaného podle
jména hlavního pořadatele Martina Vodáka MARTIN CUP.
Ten, kdo by čekal, že se nad kulečníkovým stolem budou sklánět
jen samí muži, by se mýlil. Mezi účastníky byly i dvě ženy a a-
lespoň jedna z nich byla velmi úspěšná. Jmenovala se Marcela
Petrová a v konečném pořadí obsadila spolu s Martinem Vodá-
kem třetí místo. Druhé místo patřilo Františku Valáškovi a Janu
Novákovi. Na místo první se suverénně propracovali Ivoš Jirout
a Zdeněk Bezperát. 
Turnaj podpořili dva hlavní sponzoři, kterými byla firma ORAN-
GE a GREEN a firma JIKAR s.r.o. Hronov. Pořadatelé děkují také
všem ostatním sponzorům.
Průběh turnaje vám přibližujeme na fotografii.                      JKO

MÍČOVÝ PĚTIBOJ DVOJIC

V sobotu 18. listopadu 2006 se již po třetí konal Míčový pětiboj
smíšených dvojic, jejímž organizátorem byl OUTDOOR SPORT
TEAM Rokytnice v Orlických horách. 

Turnaj probíhal ve sportovním areálu rokytnické základní školy a
soutěžilo se v pěti disciplínách (volejbal, nohejbal, košíková, ku-
želky a ping pong). Soutěže se zúčastnilo 17 manželských, part-
nerských nebo jen kamarádských párů, které nesměly kvůli po-
zdějším možným výčitkám hlavně ze strany sportovně zdatných
partnerů soutěžit spolu. Po tříhodinovém klání již bylo jasno. Nej-
lépe si s míčem poradila dvojice Iveta Hrdličková a Luděk Ber-
nard, na druhém místě se umístili Eva Levá a Luděk Kánský, tře-
tí příčku obsadila dvojice Bohuška Vošlajerová a Zdeněk Dušek.
Nejdůležitějším výsledkem ale bylo zjištění, že jsme ve sportovní
hale všichni prožili skvělé odpoledne plné zábavy a legrace.
OUTDOOR SPORT TEAM děkuje sponzorům sportovního turnaje
za pomoc při zajištění cen, manželům Ungerovým za kvalitní obs-
luhu a kuchařkám školní jídelny za výborný guláš.
Sponzoři akce: Na
a Mlynářová, Lenka Jiroutová a Lucie Hav-
líčková        duš



PŘIPOJENÍ K INTERNETU
NEMÁTE LEGÁLNÍ WINDOWS ?
LEGALIZUJTE DOKUD JE ČAS!

Do konce roku možnost výhodně legalizace 
Microsoft Windows bez nutnosti nákupu hardware

LEVNÉ POČÍTAČE A PŘÍSLUŠENSTVÍ
Michal Štefek
Nám. T.G.M. 4
Rokytnice v O.h.

michal@rokytnice.cz
774 260 160

wwwwww.servis4All.com.servis4All.com
MOST NA PŘÍMU
Most v údolí  mezi Javornicí a Pěčínem na silnici 2. třídy č. 319 Rych-
nov nad Kněžnou - Rokytnice v Orlických horách bude otevřen pro o-
mezený provoz do 7,5 t (včetně autobusů) - pokud budou dobré kli-
matické podmínky - do 15. prosince 2006. Parametry tohoto mostu se
výrazně zlepší, zejména přehlednost a najíždění do zatáčky ze směru od
Javornice.
Uvedl to mostmistr Správy a údržby silnic Královéhradeckého kraje pro
oblast Rychnovska František Nosek s tím, že jeho přestavba začala 28.
července 2006 a s jejím úplným dokončením se počítá do poloviny příš-
tího roku 2007. "Pro dokončovací práce pak bude nutno most opět pl-
ně uzavřít od dubna do června. Díky velmi příznivým klimatickým pod-
mínkám a vysokému pracovnímu nasazení provádějící největší staveb-
ní specializované firmy na mosty Mados Lupenice se podaří most uvést
na zimu do předčasného provozu. Řidiče upozorňuji na opatrnost při
jízdě v zimním období, protože se jedná o nedokončenou stavbu, a re-
spektování přechodného dopravního značení," dodal.
Svým rozsahem se jedná o náročnou rekonstrukci původního mostu, z
něhož zůstala pouze klenba z roku 1902. Bylo nutno rozebrat původní
kamenné zábradlí, čelní zdi, upravit prostor pro provizorní přemostění
pod stávajícím mostem a byl postaven provizorní technologický most.
Opěry a křídla jsou založeny  na mikropilotách. Nově jsou vybetonová-
ny opěry, čelní zdi a železobetonová deska - spotřebovalo se 75 m3 be-
tonu a 7 tun  armovacího železa. Provedena byla nová hydroizolace
mostu včetně detailů dilatace. Celkové náklady na stavbu představují
19 milionů korun, objednatelem stavby je Královéhradecký kraj a tech-
nický dozor stavby zajiš�uje SÚS KHK, oblast Rychnov nad Kněžnou.
Původní prostorové uspořádání mostu bylo o šířce vozovky 5,15 m, no-
vě bude vozovka o šířce 6,5 m a 2 x 0,5 m chodníky. Zatížitelnost mo-
stu je třídy A (32 t - 80 t -196 t).
Rekonstrukce tohoto mostu je obdobná jako na Zemské bráně, jen  s
tím rozdílem, že tento most je větší - jeho přemostění je 16 metrů, za-
tímco na Zemské bráně to bylo 12 metrů.                                       -kr-

�� most dříve

�� most nyní ve výstavbě



KRONIKA ČESKÉ ŠKOLY
V BARTOŠOVICÍCH (POKRAČOVÁNÍ)

Změna dozoru na škole
Dne 30.dubna 1925 oznámil zem.inspektorát menšinových škol
v Trutnově, že dnem 1.května počínaje, podléhá zdejší škola do-
zoru p.Antonína Votavy,inspektora stát.menšinových škol v Zá-
březe na Moravě, tč. v Brně.

Dětská besídka 2.6.1925
Byla velmi zdařilá. Děti napsaly a sami roznesly pozvánky. Zú-
častnilo se asi padesát osob, hlavně rodičů dětí.I několik Něm-
ců bylo přítomno. Po proslovu spr. školy k rodičům dětí a pří-
tomným hostům následoval program o čtyřiceti číslech obsahu-
jících zpěvy, recitace, dramatizace a tance, děvčata tančila v ná-
rodních krojích. O tom, že se děti svou produkcí náležitě ve-
mluvily v přízeň přítomných svědcí mimo jiné hlavně to, že ve
schůzi místní národní jednoty severočínské (NJS), která bez-
prostředně po dětské besídce následovala, ohlašován byl jedno-
myslně dětem peněžitý příspěvek Kč 250,- na výlet do Českého
ráje. Nadto vybrali přítomní mezi sebou dobrovolně k témuž ú-
čelu Kč 55,-.

Výlet do Českého ráje
Na výlet jelo celkem 13 žáků, z nichž 3 z měš�anské školy v Ro-
kytnici. Vyjelo se dne 22.června odpoledne z Rokytnice a noco-
valo téhož dne v Jičíně. Cestou navštívily děti zdravotnickou vý-
stavu v městském muzeu v Hradci Králové a prohlédly si město.
Dne 23. června pokračovalo se z Jičína do Turnova vlakem a od-
tamtud již pěšky Českým rájem přes Hlavatici , Valdštýn, Skalní
město a Hrubou skálu na Trosky. Nocovalo se na den 24.června
pod Troskami. Téhož dne pěšky do Rovenska a vlakem zpět do
Jičína. Následovala prohlídka města a valdštýnské loggie. O
16.hodině přijelo se do Žamberka a odtud pěšky domů. Počasí
bylo zvláš� příznivé a dětem se nechtělo ani domů. Mnohé z dě-
tí vlak ještě nevidělo a nevezlo se jím. Cesta byla na nové zážit-
ky a dojmy vůbec velmi bohatá. Zajímavá pro děti i tímže se v
Pekle, zastávce na trati Rokytnice-Doudleby chtěl nechat přejet
vlakem jakýsi muž a my jsme jeli přez Peklo do Ráje. Na tak zda-
řilý výlet děti brzo nezapomenou. 

Nové lavice
V předposlední den škol. Roku 1924-25 přinesl pan Karel Diví-
šek, truhlář z Rokytnice 10 kusů nových lavic dvousedadlových,
pro školu objednaných. Zhotovil je za 2400,-Kč. Dětem se vnich
líbilo tak, že prohlásily, že budou chodit o prázdninách do ško-
ly.

Konec školního roku 1924-25
Skončil dnem 27.června 1925 se 14ti dětmi, ježto 3 během
škol.roku přesídlily.

Husovy oslavy 5.-6./7
Husovy oslavy 5.a 6.července vyzněly mohutně, nebo� se kona-
ly za účasti čsl. vojska, které asi týden bylo v Bartošovicích u-
bytováno. 

Prázdniny
Byly celkem nevlídné. Téměř stále pršelo, slunce ukázalo se
zřídka kdy a to jen na krátkou dobu. 

Školní rok 1925/26
Počal se dne 1.září 1925 se 16 žáky. Během měsíce září 1 žák
přesídlil, vyučuje se tudíž 15 žáků, z nich je 9 děvčat a 6 chlap-
ců. Celkem vyučovací jazyk 6 dětí méně ovládá neb vůbec neo-
vládá. 

Ženské ruční práce
V měsíci září ustanovená místo dosavadní industriální učitelky
Marie Dytrtové z Bartošovic indust. učit. Amálie Janovcová z
Rokytnice. Narodila se v Pěčíně r. 1872 a působila od r. 1906 v
Rokytnici. Vyučuje tu v jednom oddělení 4 hodiny týdně místo
dosavadních šesti.

Volby
Volby do obecního zastupitelstva v  konaly se dne 27.září. Čes-
ká menšina dostala 41 hlasů, čímž získala 1 mandát. Zvolen byl

TTTTRRRRAAAAFFFF IIIIKKKKAAAA     KKKKUUUUNNNNCCCC     PPPPEEEETTTTRRRR
RRRR OOOO KKKKYYYYTTTTNNNNIIII CCCCEEEE vvvv     OOOO....     hhhh ....

NNAABBÍÍDDKKAA  VVIIDDEEOOKKAAZZEETT  AA  DDVVDD  NNAA  MMĚĚSSÍÍCC  PPRROOSSIINNEECC::

DDÁÁLLEE  NNAABBÍÍZZÍÍMMEE  VVÁÁNNOOČČNNÍÍ::

� RAFŤÁCI
� DOBA LEDOVÁ 2
� KERBEROS (STRÁŽCE PEKLA)
� 7 TRPASLÍKŮ
� CONSTANTINE (KEANU REEVES)
� RAPTOR ISLAND (L.LAMAS)

� ŘÍŠE VLKŮ (JEAN RENO)
� OBCHODNÍK SE SMRTÍ (NICOLAS CAGE)
� FIREWALL (HARRISON FORD)
� JEDNA KREV (BENOIT MAGIMEL)
� TEMNÁ VODA (ORIGINÁL)
� ORKA - ZABIJÁK

� Prskavky � háčky � třásně � řetězy � pohledy � blahopřání � tašky
� kalendáře na rok 2007

p.František Fridrich, finanční pensista v Bartošovicích. Scházel
jen jediný hlas, aby byli zvoleni čeští zástupci dva. Podobně by-
lo tomu při volbách r. 1921, kdy rovněž jeden nedostávající se
hlas působil, že česká menšina zůstala bez zástupce vůbec. 
15.listopadu konaly se volby do Národního shromáždění. Při
nich ukázala se u zdejších Čechů politováníhodná roztříštěnost
politická. Volili celkem 7 různých politických stran. Rozumí se,
že se tak stalo k nemalé radosti místních Němců, kteří si zjevně
tropili posměšky. Největší počet hlasů (kolem 20ti) získala Ná-
rodní demokracie. 
28.říjen oslaven byl jako obvykle.

Prohlídka lékařská
Dne 20. listopadu školu prohlédl obvodní lékař Dr. Wanitsche z
Rokytnice. Zvláštních závad neshledal. 

Vánoční stromková slavnost
Vánoční stromková slavnost pořádala se v neděli 20. prosince.
Rodiče dětí ze Zaječin, Vrchní Orlice a místní české rodiny s ne-
všední ochotou napekly cukroví a pí. A.Taibrová darovala 13
stromečků do oken a na skříně. Děti vyzdobily stromeček i třídu
velmi vkusně. Program, zpestřený zpěvy a tanci zakončen byl
nadílkou dětí, které dostaly ovoce, cukroví, čaj, šaty, prádlo, bo-
ty aj. Nár. jednota severočeská v Praze zaslala: 4 chlapecké ob-
lečky, 4 dívčí oblečky, 3 trik. prádla, 4 kusy prádla, 1 glat. zá-
stěru, 6 párů bot a 1 zimníček. Sešly se i peněžité dary, jichž se
z části užilo k úhradě výloh při slavnosti, ostatní k zapravení ú-
čtů za potřeby pro chudé žáky, ježto ode dne 1.září 1924 opat-
řovány jsou tyto na účet školních darů. 
(Pokračování příště.) 

Petr Zámečník



Objednávka předplatného na HORSKÝ KURÝR
Objednávám závazně předplatné měsíčníku HORSKÝ KURÝR na rok 2007.
Jednotlivá čísla zasílejte na adresu:

.........................................................................................................................

.........................................................................................................................

Cena 1 výtisku je 6,- Kč + 10,- Kč letní dvojčíslo.
Celoroční snížené předplatné 64,- Kč (jedno číslo zdarma) + poštovné 132,- Kč
(poštovné se netýká předplatitelů z Rokytnice v O.h.!!!) lze uhradit:

❑ složenkou (k dostání na poště)
❑ osobně proti dokladu v redakci Horského Kurýra - Kancelář INFO-SERVICE, nám. T. G. Masaryka 4

(jednatelství České pojiš�ovny a.s.), Rokytnice v O.h.
Přihlášku a úhradu složenkou zasílejte na adresu: HORSKÝ KURÝR

nám. T. G. Masaryka 4
517 61 Rokytnice v O.h.

......................................................
podpis

�

NONOVINKVINKY ZEY ZE

SKI AREÁLSKI AREÁLU U 

V ŘÍČKÁCHV ŘÍČKÁCH

Jedná se o novou moderní čtyřsedačkovou lanovku Poma, první v
Orlických horách, délky 1200 m, s maximální přepravní kapacitou
2400 osob/hod, v provozu bude 156 sedaček, na 13 tra�ových pod-
pěrách, přičemž nejvyšší bude mít 17,85 m. Snadnější nástup lyža-
řů bude umožňovat rozběhový pás. Celková cena investice bude do
60 mil. Kč.

Ski centru lanovka přinese výrazné zvýšení kvality poskytovaných
služeb. 

Naši zákazníci - lyžaři jistě ocení zvýšení komfortu a snížení če-
kací doby ve špičkách. Vlastní Ski centrum se tímto zařadí mezi
přední areály v České republice a dle mého názoru v Říčkách vznik-
ne nejlepší lyžování v Orlických horách. Předpokládáme, že umístě-
ním dolní stanice lanovky u dojezdu Louček (modré sjezdovky) do-
jde k výrazně lepšímu využívaní spodní části této sjezdovky, a tímto
umožníme našim návštěvníkům využít celé její délky 1500 m, což
činí nejdelší lyžování na jedné sjezdovce v Orlických horách.

Jako další novinku připravujeme nový Aprés-ski bar - deštník s
rychlým občerstvením v prostoru před restaurací Skirest, který by
měl navazovat na přilehlou terasu. Tato novinka dále zvýší nabídku
poskytovaných stravovacích služeb.

V současné době jednáme s obcí Říčky o parkování zdarma na hor-
ním parkovišti u Ski centra.

V případě jakýchkoliv dotazů, jsem k dispozici na níže uvedených
kontaktech.

S pozdravem, Ing. Stanislav Havel, jednatel

Ski klub Ústí nad Orlicí, Letohradská 1359
562 06 Ústí nad Orlicí

Tel., fax: +420 465 524 669, Tel.: +420 603 225 044
www.skiricky.cz, info@skiricky.cz

HHLLAAVVNNÍÍ  NNOOVVIINNKKAA  SSKKII  CCEENNTTRRAA  ŘŘÍÍČČKKYY  VV

OORRLLIICCKKÝÝCCHH  HHOORRÁÁCCHH  JJEE  NNOOVVÁÁ  LLAANNOOVVKKAA

""  11..  OORRLLIICCKKÁÁ  LLAANNOOVVÁÁ  DDRRÁÁHHAA  ""



SILVESTROVSKÉ ZPRAVODAJSTVÍ
V souvislosti s blížícím se Silvestrem se naše redakce
rozhodla otevřít nejspodnější zásuvku skrývající kuri-
ózní snímky více či méně známých lidí z Rokytnice a
představit je Vám, čtenářům Horského kurýra.

A tady máme čertíka Robíka!
Jak vidíte, je milý, přítulný,
vhodný k dětem i na zahra-
du. Poskytnete-li mu volný
výběh až k restauraci, bude
vám zcela oddaný.

Není pochyb o tom, že v Orlic-
kých horách žije mnoho stat-
ných mužů.
Jednoho takového opravdové-
ho horala objevil před nedáv-
nem zvědavý objektiv redakč-
ního fotografa. Jmenuje se Mi-
chal B. a má rád krásné ženy a
dobré jídlo. Jeho dobrou vlast-
ností je životní optimismus,
který ze snímku přímo sálá.

Kolega Hujer učil reportéry Hor-
ského kurýra, že šplhat u vedou-
cích je zapotřebí vždy a všude.
Nejde-li to jinak, tak alespoň pro-
střednictvím pěkného snímečku.
Proto si pravidelně všímají své
šéfredaktorky Vla
ky J..

Snaživý paparazzi, spolupracující s Horským kurýrem, byl před ne-
dávnem v patách vedoucí školní jídelny Evy T.. Vyfotografoval ji ve
velmi nezvyklé situaci. Své počínání nedokázala nijak vysvětlit. Pou-
ze tvrdila, že lebka, kterou drží v ruce, rozhodně nepatří žádnému
ze strávníků školní jídelny.

Pane autore našich fotografií, o-
tázka zní: "Být, či nebýt? Je to
rokytnický průměr, či není?"

Horskému kurýru se před ne-
dávnem podařilo vypátrat, že si
rokytničák Ladislav H. tajně při-
vydělává jako manekýn. Náš
snímek ho zachytil po návratu z
módní přehlídky v NEW YOR-
KU, kde předváděl tento slušivý
kostýmek.

Jedna členka redakční rady Hor-
ského kurýra byla vyfotografo-
vána na výstavě mysliveckých
trofejí v Klubu Rokytnice, kde se
konal "konkurz" na nejúspěšněj-
ší LOVKYNI BEZE ZBRANÍ. 

LYŽAŘI, MÁTE SMŮLU!!!

Nová sedačková lanovka v Říčkách se osvědčila jako spolehlivé záso-
bování Horské služby a bernardýnů sloužících vysoko v kopcích. Pů-
vodní záměr využít ji pro sportovní účely tedy bere za své. Takže milí
lyžaři, na novou lanovku se netěšte!
foto Radek Zimmer, vzorný pracovník Ski centra 1.stupně



MĚSTO
ROKYTNICE 
V ORLICKÝCH HORÁCH
517 61

HORSKÝ KURÝR - Regionální měsíčník pro Rokytnicko a okolí. Vy-
dává Městský úřad Rokytnice v Orlických horách. Šéfredaktor: Ing. Vla-
dimíra Jiroutová, redakční rada: Ing. Šárka Rozsívalová, Josef Bahník,
Mgr. Věra Dušková, Pavlína Vnenková, Jiří Koblása, Karolina Gallová.
Adresa redakce: Horský kurýr, náměstí T.G.M. 4, 517 61 Rokytnice v
O.h. Tel. + fax: 494 595 326. E-mail: hoku@rokytnice.cz
Registrace MK ČR E 11929. Vychází jako měsíčník. Uzávěrka pro do-
pisovatele do 20. každého měsíce. Příspěvky čtenářů a dopisovatelů
nemusí vyjadřovat stanovisko redakce. Redakční rada neodpovídá za
stylizaci příspěvků a tiskové chyby. Náklad 700 výtisků. Sazba a tisk
UNIPRINT s.r.o. Rychnov n.Kn. Toto číslo vyšlo v prosinci 2006.  
Cena: 6,- Kč

PLACENO PŘEVODEM

ODBĚRATEL:

NOVINOVÁ ZÁSILKA

ŽALUZIE KRČMÁŘ
� Žaluzie všech druhů, typů a provedení
� Termotěsnění do oken a dveří
� Termoizolační dvojskla
� Sítě proti hmyzu do oken a dveří
� Termorolety plastové i hliníkové
� Garážová vrata, markýzy a rimini
� Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory

www.zaluzie-krcmar.ustecko.com
e-mail: clona@tyhan.cz

Firma: 465 612 077
Mobil: 602 412 012
Privat: 465 612 602

564 01 ŽAMBERK
SNP 1348

DDUUBBOOVVÉÉ  PPOODDLLAAHHYY
SSCCHHOODDYY

SSTTŘŘEEŠŠNNÍÍ  OOKKNNAA
TTeell..::  777777  778888  116644

TTTTrrrraaaaffffiiiikkkkaaaa    DDDDaaaannnnaaaa    VVVVeeeesssseeeelllláááá
náměstí Rnáměstí Rokytnice v Ookytnice v O.h..h.

●● dobíjení telefonů přes terminál 
●● kurzové sázení
●● sazka, sportka ON-LINE 
●● denní tisk ●● upomínkové předměty 
●● drogerie

OOOOTTTTEEEEVVVVÍÍÍÍRRRRAAAACCCCÍÍÍÍ     DDDDOOOOBBBBAAAA::::
pondělí - pátek 6 - 17 hod.
sobota 7 - 12 hod.
neděle 8 - 12 hod.

Všechny zveme

k nákupu!

ORLICKÝ KONZUM OZNÁMENÍ:

Sdělujeme Vám, že dne 22. prosince 2006 v pátek
bude na naší prodejně číslo 351, Rokytnice v O.h.,

PSČ: 517 61 (ved p. Nováková Milena) 

USKUTEČNĚN PRODEJ USKUTEČNĚN PRODEJ 
VÁNOČNÍCH KAPRŮVÁNOČNÍCH KAPRŮ

Tel: 494 595 102


